
Stanowisko 
Rady Miejskiej w Słupsku z dnia 12 sierpnia 2022 r.

w związku z ustaleniem z dniem 1 stycznia 2023 r. granic miasta Słupska 

Rada Miejska w Słupsku z zadowoleniem przyjmuje rozporządzenie Rady Ministrów

Rzeczypospolitej  Polskiej  z 25 lipca  2022 r.  w sprawie ustalenia  granic niektórych gmin

i  miast  oraz  nadania  niektórym  miejscowościom  statusu  miasta.  Stosownie

do  obowiązujących  obecnie  przepisów,  zmiany  w  przebiegu  granic  pomiędzy gminami

dokonywane są w drodze rozporządzenia Rady Ministrów w trybie określonym w przepisach

art. 4 i kolejnych ustawy  z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym.

Słupsk  –  miasto  na  prawach  powiatu  –  powiększyło  się  przez  włączenie

do  dotychczasowego  obszaru  części  sołectw  Bierkowo,  Strzelino  i  Płaszewko,  o  łącznej

powierzchni 9,56 km². 

Przyjęte  rozwiązanie znajduje  uzasadnienie  w  historii  regionu  i  naszego  miasta.

Wynika  z  obiektywnie  stwierdzonych  uwarunkowań  oraz  analiz  przygotowanych  przez

niezależnych  i obiektywnych specjalistów z różnych dziedzin. Słupsk, pełniąc rolę centrum,

„nie  może  pod względem demografii  i  obszaru  poddać  się  zjawisku stagnacji  i  stanowić

kuriozum w  skali  kraju,  a  także  wyrzec  aspiracji  rozwojowych”.  W  szczegółowych

uzasadnieniach  naszego  wniosku,  wyraźnie  wskazano  na  ciągłość  zagospodarowania

obszarów  bez  względu  na  granice  administracyjne,  zjawisko  suburbanizacji,  demografię,

a także na realizację celów publicznych istotnych nie tylko z punktu widzenia interesu miasta

ale i całego regionu.

Podjęta  decyzja  zamyka  obecną  debatę  publiczną.  Następuje  czas  konsolidacji  

i dalszych analiz, jak Słupsk w najbliższej perspektywie powinien się rozwijać i powiększać

wzorem innych miast (Koszalina, Piły, Rzeszowa, Elbląga, Zielonej Góry i in.). Nadchodzi

czas  realizacji  oczekiwań  mieszkańców Miasta  Słupska,  co  do  zakresu  rozwoju  i  jakości

oferowanych usług publicznych oraz spełnienia idei demokracji lokalnej. 

Kwestia przeprowadzania zmiany granic dzieliła samorządy. Rozumiemy i szanujemy

głosy  naszych  oponentów,  ale  jesteśmy  przeświadczeni,  iż  podjęta  decyzja  po  wymianie

argumentacji i analizie, dokonanej przez wszystkie podmioty zaangażowane w tym procesie,

przyczyni się do rozwoju całego regionu. Odpowiedzią na wyzwania przyszłości związane  

z  rozwojem regionu ze Słupskiem,  jako jego centrum,  będą dalsze  zabiegi  o  poszerzenie

miasta, by zmienić jego strukturę demograficzną.



Mając na celu dobro wspólne Ziemi Słupskiej zapraszamy do publicznej debaty nad

kierunkami  dalszego rozwoju,  dialogu i  poszukiwania  drogi  do osiągnięcia  porozumienia,

które  nałoży  zobowiązania  na  wszystkie  strony.  Deklarujemy  współpracę  w  zakresie

rozwiązania problemów i zapewnienia zrównoważonego rozwoju naszego regionu. 

Dziękujemy  –  mieszkańcom  Słupska,  organizacjom,  stowarzyszeniom,  związkom,

środowisku naukowemu – wszystkim, którzy ponad podziałami politycznymi zaangażowali

się w proces poszerzenia granic administracyjnych Miasta Słupska.   
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Słupsk, 12 sierpnia 2022 r.


